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OBČINSKI PODROBNI PROSTORSKI NAČRT NOVI TRG 
_________________________________________________________ 

STALIŠČA DO PRIPOMB IN PREDLOGOV  
iz javne razgrnitve dopolnjenega osnutka  

občinskega podrobnega prostorskega načrta Novi trg (OPPN Novi trg) 
 
Območje urejanja z občinskim podrobnim prostorskim načrtom Novi trg (v nadaljevanju: 
OPPN Novi trg) se nahaja v središču Novega mesta in leži na robu starega mestnega jedra. 
Zajema del enote urejanja prostora EUP NM/14-OPPN-a, ki se razprostira med lokacijo 
trgovsko poslovnega centra Novi trg in Upravno enoto NM na vzhodni strani, med Seidlovo 
cesto na severni in vzhodni strani, Šmihelskim mostom na jugovzhodu ter reko Krko na jugu, 
kjer zajame še del EUP NM/14-n.  
V naravi zajema območje porušene poslovne stavbe Novi trg 6, območje KC Janeza Trdina, 
Visokošolsko središče Novo mesto in Športno rekreacijski park Loka. Velikost območja 
OPPN Novi trg obsega površino približno 6,6 ha. OPPN obravnava gradnjo stanovanjsko-
poslovne stavbe na mestu porušene občinske stavbe Novi trg 6, ureditev urbane zazelenjene 
ploščadi in dela parka med novo predvideno pozidavo in KC Janeza Trdina ter 
Visokošolskim središčem Novo mesto in ureditve v  Športno rekreacijskem parku Loka. Na 
brežini pod UE NM je predvidena gradnja garažne hiše, ob cesti Na Loko se na mestu 
obstoječih stavb dopušča gradnja novih stavb za potrebe Mladinskega centra, ob reki Krki pa 
gradnja čolnarne, brvi čez reko Krko in posledično nove klančine na tangiranem odseku 
Župančičevega sprehajališča. 
Javna razgrnitev OPPN Novi trg, ki ga je pod št. P-2016/37, februar 2021, izdelalo podjetje 
GPI d.o.o. in Okoljskega poročila za občinski podrobni prostorski načrt Novi trg (v 
nadaljevanju: okoljsko poročilo), ki ga je pod št. 265/17, april 2018, dopolnitev junij 2018 
izdelal BOSON d.o.o, je potekala od 1. marca do vključno 31. marca 2021 v prostorih Mestne 
občine Novo mesto, Urada za prostor in razvoj, Seidlova cesta 1, Novo mesto. V sklopu 
javne razgrnitve je bila sklicana javna obravnava dne 17. marca 2021 v sejni dvorani Mestne 
občine Novo mesto, Glavni trg 7 (Rotovž), 1. nadstropje.  
 
V času javne razgrnitve so bile podane pripombe in predlogi k razgrnjenemu dokumentu.  
OPPN Novi trg je bil na podlagi 112. člena ZUreP-2 razgrnjen 30 dni. 
V nadaljevanju so navedene pripombe glede na pripombodajalca ter podana stališča k 
pripombam na razgrnjeni dopolnjeni osnutek OPPN Novi trg, in sicer v naslednjih sklopih: 
1. pripombe posredovane po e-pošti upravnemu organu, 
2. pripombe in predlogi Odbora za okolje, prostor, komunalo in promet za prvo obravnavo 

na seji Občinskega sveta Mestne občine Novo mesto (MONM), 
3. pripombe in predlogi Občinskega sveta MONM, 
4. pripombe, podane na javni obravnavi, 
5. pripombe, prispele po pošti; 
6. pripombe, podane osebno na Uradu za prostor in razvoj ali v knjigi pripomb. 
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V stališčih do pripomb je za vsako pripombo podana najprej opredelitev do pripombe 
(stališče), v nadaljevanju pa še obrazložitev stališča. Stališča so podana na naslednje 
načine: 
- Pripomba se upošteva; pripomba se upošteva pri pripravi OPPN Novi trg v nadaljnjih 

fazah, po potrebi je obrazložen način upoštevanja pripombe. 
- Pripomba se smiselno upošteva;  
- Pripomba se delno upošteva; če je v eni pripombi podanih več različnih pripomb in 

so le-te različno upoštevane. 
- Pripomba se ne upošteva; pripomba je nesprejemljiva, obrazložen je razlog 

neupoštevanja. 
- Pripomba je (delno) že upoštevana; rešitev, na katero se pripomba nanaša, je že 

podana v OPPN, podana obrazložitev, na kakšen način je upoštevana. 
- Na pripombo se poda pojasnilo; kadar pripombodajalec ni podal konkretne 

pripombe, pač pa komentar na rešitve ali zahteval pojasnilo k razgrnjenim rešitvam, je 
na pripombo podano pojasnilo. 

- Pripomba se ne nanaša na obravnavani OPPN Novi trg; pripomba se ne nanaša na 
vsebine, ki so predmet priprave prostorskega akta. 

 
1. PRIPOMBE POSREDOVANE PO E-POŠTI UPRAVNEMU ORGANU 
 
1.1 Novomeška kolesarska mreža 
 
1.1.1 
Najprej bi opozorili na vrhunsko izdelano idejno zasnovo - diplomsko delo arhitekta Petra 
Plantana - Programska in oblikovna prenova območja reke Krke od Loke do Kandije, ki je 
objavljena tudi na povezavi:  
https://issuu.com/fadiploma/docs/diploma_reka_in_mesto_konc-2 
Iz danega dela je razvidno vsa sodobnost in kvalitetna izraba tega izrednega prostora (od 
reki Krki in okolica) in bi jo bilo dobro v največji meri upoštevati - realizirati. 
 
Stališče: Pripomba se ne upošteva. 
Obrazložitev:  
Diplomsko delo je avtorsko, akademsko in znanstveno delo in ni taka oblika strokovnih 
podlag, ki bi bile podlaga za izdelavo prostorskega akta, kjer je potrebno upoštevati in 
uskladiti interese različnih deležnikov v prostoru ter v končni fazi pridobiti mnenja nosilcev 
urejanja prostora ter potrditev na Občinskem svetu MONM. 
 
1.1.2 
Stavba 1456-892 
Smiselno bi bilo trajno odstraniti objekt št. 1456-892 na parceli 1322 (k.o. Novo mesto) brez 
ponovne zazidave tega območja. Celotna vsebina iz te stavbe naj se prestavi na skupno 
lokacijo (stavbo) na vzhodi strani poti Na Loko. Tako bo predel severno od poti Na Loko zelo 
pregleden, saj stavba zelo zmanjša pogled na cestišču/poti, ter tudi s tem zmanjšuje 
nevarnost zaledenelega cestišča pozimi. Gre tako za logično kot estetsko rešitev. 
 
Stališče: Pripomba je delno že upoštevana. 
Obrazložitev:  
S strani izdelovalca prostorskega akta je bilo ugotovljeno, da je objekt v stanju, ki je vreden 
obnove in povečave (13. odstavek 13. člena odloka), dopuščena pa je tudi možnost 
odstranitve objekta (18. člen odloka).  
Glede preglednosti pa velja pripomniti, da iz OPPN Novi trg (šesta alineja 1. odstavka 21. 
člena odloka) že izhaja možnost omejitve prometa na območju Loke s postavitvijo vstopne 
rampe. Posledično je poleg omejitve prometa z vozili predvidena tudi urejena pot za 
kolesarje, in sicer kot večnamenska pot (razvidna iz grafičnega dela), kar posledično razreši 
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tudi vprašanje zmanjšane preglednosti in nevarnosti zaledenelega cestišča za avtomobile 
pozimi. 
 
1.1.3 
Sprehajalna pot / stopnišče 
Vzpon na Breg/Šance od brvi proti severu. Tako bi smiselno oblikovali celoten sistem poti 
tako v center mesta kot nazaj. Pot je bila že pred leti zamišljena s strani takratnega 
mestnega arhitekta in kolikor se ne motimo obstajajo že načrti za izvedbo tega stopnišča / 
poti (označeno z modro). Prav tako bi bilo potem sprehajalno pot povezati z ulico Breg 
(označeno z rumeno). 
 

 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Pripomba se v tej fazi priprave OPPN Novi trg ne more upoštevati, saj bi njeno upoštevanje 
pomenilo ponovitev javne razgrnitve. Se pa bo pripomba upoštevala pri pripravi sprememb in 
dopolnitev Občinskega prostorskega načrta Mestne občine Novo mesto (SD OPN2), in sicer 
kot nadaljevanje poti do Šanc z navezavo na javno pot JP 799431. 
 
1.1.4 
Ukinitev prometa na ulici Na Loko 
Predlagamo, da se ukine motorni promet na ulici Na Loko (razen za vzdrževalce z 
dovolilnico) od zadnjega uvoza v podzemno garažo (točka F na prikazu 2). Za preprečevanje 
prehajanja motornega prometa na območje ŠRP Loka naj se postavi dvižni steber. Lastniku 
gostišča Loka naj se nameni parkirišča pri teniškemu centru Portoval. 
 
Stališče: Pripomba je že upoštevana.  
Obrazložitev:  
OPPN Novi trg v šesti alineji 1. odstavka 21. člena odloka že določa omejevanje prometa na 
območju Loke. V izogib dvomljivosti interpretacij, se drugi stavek šeste alineje 1. odstavka 
21. člena preoblikuje tako, da se glasi: «Slednje je namenjeno večji prometni varnosti, hkrati 
pa pomeni tudi omejitev prometa na območju Loke, zato se na tem odseku postavi rampo ali 
stebriček.« 
 
1.1.5 
Ograjevanje objektov na področju OPPN Novi trg 
Predlagamo, da se prepove ograjevanje posameznih objektov in prostorov (po slabem vzoru 
zemljišča Upravne enote Novo mesto). 
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Stališče: Pripomba se smiselno upošteva. 
Obrazložitev:  
Ograjevanje posameznih gradbenih parcel na tem območju res ni smiselno. Kljub temu pa 
bodo ograje še vedno potrebne v določenih situacijah kot npr. zaradi varnosti pri uporabi na 
zunanjih stopniščih, poteh ali okrog igrišč, pri večjih višinskih razlikah ipd. OPPN Novi trg se 
v tem oziru ustrezno dopolni v 17. členu.  
 
1.1.6 
Zunanja parkirišča za stavbo Novi trg 7, 7A, 8 (proti zahodu - KCJT) 
Eden najnevarnejših odsekov pri kolesarjenju (in pešačenju) je na parkirišču, saj mora voznik 
motornega vozila pri uvozu in izvozu iz parkirnega prostora potrebovati veliko miselnih 
aktivnosti, da varno in brez dotika premakne vozilo. Ker se pešci in kolesarji na takih 
območjih (kjer ni predviden poseben prostor - kolesarska, pločnik) gibljejo prosto po 
parkirišču in zelo hitro stopijo/zapeljejo v območje uvoza/izvoza avtomobila. Glede na veliko 
novih parkirnih mest (dve garažni hiši + nadzemno parkirišče) predlagamo, da se parkiranje 
na ploščadi (sedanje peščeno parkirišče) v celoti ukine. S tem bi zelo zmanjšali nevarnost in 
manevriranje na vhodu C). Tako bi tudi ohranili pretežno parkovno podobo širšega območja. 
Glede na odgovor gospe Lidije Plut z dne 11. 3. 2021 (navajamo: Parkirne površine, ki so 
sedaj zagotovljene na peščenem parkirišču se nadomestijo z parkiranjem v garažni hiši, in 
sicer je prva etaža garažne hiše namenjena vključitvi v sistem javnega parkiranja (49. člen 
odloka)) je to predvideno. Vseeno predlagamo, da se na tem območju (sedanje peščeno in 
asfaltirano parkirišče) v celoti ukine zunanje parkiranje za motorni promet (in se ne dopušča 
nobenih izjem). Dopušča naj se prehod samo pešcem in kolesarjem (in vzdrževalnim 
službam). 
 
Stališče: Pripomba je že upoštevana. 
Obrazložitev:  
Na območju današnjega makadamskega parkirišča bo zglajena stanovanjsko poslovna 
stavba z garažno hišo, nad njo pa urbana ploščad - hibrid zazelenjenih površin in trga. 
Pakiranje na ploščadi ni načrtovano, kar izhaja že iz natečajne rešitve. Ravno tako je dostop 
na ploščad načrtovan le za dostavna in interventna vozila (intervencijska pot) ter za vozila za 
odvoz odpadkov. Nekaj parkirnih mest se ohrani le pri stavbi Pošte, ker so v njihovi lasti oz. 
je to del gradbene parcele stavbe in tudi ni predmet OPPN Novi trg. 
Poudariti je še potrebno, da iz prvonagrajene Natečajne rešitve za stanovanjsko poslovni 
objekt NT6 v Novem mestu (avtorji: projektivni biro Arhitekti Počivalšek Petranovič d.o.o., 
Ljubljana, julij 2020; v nadaljevanju: natečajna rešitev) izhaja, da na ploščadi in okolici 
stanovanjsko poslovne objekta ni parkirnih prostorov, zato je natečajna rešitev povzeta v 
OPPN Novi trg.  
(https://www.zaps.si/index.php?m_id=natecaji_izvedeni&nat_id=175). 
 
1.1.7 
Semaforizacija za pešce in kolesarje 
Opažamo, da se v naselju Novo mesto vse več uporablja t.i. čakalni sistem za pešce in 
kolesarje. To pomeni, da mora kolesar ali pešec pri prehodu čez cesto na semaforiziranem 
križišču vedno pritiskati na določen gumb, da se mu prižge zelena luč. Zadeva je zelo sporna 
iz več pogledov: 
-  pritiskanje in prenašaje virusov; 
-  gumbi se po določen času uničijo in ne delujejo ali delujejo omejeno (z samo močnim 

pritiskom); 
-  nevešči/občasni pešci misleči, da semafor ne deluje, prehajajo kar čez rdečo luč; 
-  iz stališča spodbujanja trajnostne mobilnosti, pa ima pešec in kolesar prednost ter večje 

ugodnosti in ne sme biti kaznovan na nepotrebno čakanje in dodatne nehigienične 
aktivnosti. 

Zato zahtevamo, da se vsi semaforji za pešce in kolesarje na območju OPPN Novi trg (kot 
tudi drugod po naselju Novo mesto) samodejno sprožijo (sinhrono), ko se na nasprotnem 
pasu prižge zelena luč za motorni promet. V prestolnici imajo še boljšo rešitev, da se najprej 
prižge rdeča luč za motorni promet (za vse), potem se najprej prižge zelena luč za 
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pešca/kolesarja in šele nato zelena luč za motorni promet (ki zavijajo), kar je tudi najbolj 
logično in varno. 
 
Stališče: Pripomba se ne nanaša na obravnavani OPPN Novi trg. 
Obrazložitev:  
Vsebina pripombe ni predmet prostorskega akta. 
 
1.1.8 
Kolesarska infrastruktura na ulici Na Loko 
Ulica Na Loko je predvidena, da ostane pretežno sprehajalna (od uvoza v predvideno garažo 
naprej).  
Trenutna situacija pa je sledeča, ki jo najlažje opišemo z konkretno vožnjo: 
Kolesar se pripelje iz Rozmanove ulice proti reki Krki (smer Loka). Cestišče je ozko in se 
‘komaj’ srečata dva avtomobila, zato kolesar čaka v koloni. Najprej je na desni strani 
uvoz/izvoz na parkirišče (A), ki je zelo frekventno. Je sicer pregledno in kolesarja se v večini 
primeru dobro opazi. Vseeno velikokrat pride do izsiljevanja prednosti, saj so vozniki na 
opravkih in se jim s tega parkirišča vedno mudi. Nato na levi strani nov uvoz (B) v smeri 
upravne enote. Tu ni težav, saj je pregledno in ni tako frekventno. Sledi uvoz na desni strani 
(C), kjer prihaja predvsem nepreglednost za voznike avtomobilov, ki zapuščajo parkirišče pri 
KCJT - pogled v desno (proti reki). Upamo, da se bo to parkirišče ukinilo, in bo frekvenca 
blizu 0. Sledil bo nov priključek - garažna hiša na desni (D), nadzemno parkirišče (E) na levi 
ter malo nižje še nov uvoz/izvoz na levo v garažno hišo (F). Zagotovo bodo narejeni po 
predpisanih standardih, ampak se še vedno moramo zavedati, da je pot strma in je 
preglednost poslabšano. Na koncu še sledi obstoječi uvoz/izvoz na desno v nadzemno 
parkirišče (G). 

 
 
Dejansko gre na 7 uvozov/izvozov na parkirišča iz različni smeri na dolžini cca 150 metrov. 
Ker bo ta pot največja napajalna pot za pešce in kolesarje je predvideno nekaj pohodne 
površine, ni pa predvidena kolesarska pot. Ker gre tudi za brežino velikega naklona za 
kolesarja, je kolesarjenje tukaj tudi za rekreativce dokaj težko. Prosimo, da na tem delu (od 
točke A - G) vzpostavite sistem, ki bo varno omogočal kolesarjenje in pešačenje, saj vemo, 
da voznikom pri iskanju parkirišč pred vsem primanjkuje časa in posledično se zadeve lahko 
hitro spremenijo v nesrečo. Predlagamo, da se na celotni dolžini brežine (od B do G) 
naredi ustrezna zelo kvalitetna kolesarska rešitev. Kolesarski pas na cestišču ali sharrow 
je v tej brežini izrazito premalo oz. preslaba rešitev glede na frekvenco in vitalnost tega 
rekreativnega in množičnega/frekventnega prostora (predvsem najmlajših in tudi starejših kot 
starostnikov). Hitrosti motornega prometa tukaj zagotovo ne bodo velike, je pa velika 
nervoza, nepreglednost in strmina. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo  
Obrazložitev:  
Cesta Na Loko je na odseku med točko B in G predvidena kot dvosmerna, predvsem zaradi 
frekvence vozil, ki bodo dostopala do parkirnih površin. Zaradi utesnjenosti oziroma 
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prostorskih omejenosti prometnega koridorja v zgornjem delu bolj kakovostne rešitve za 
kolesarje, v smislu kolesarskih poti in stez, ki bi bile zaradi večje varnosti tudi višinsko ločene 
od vozišča, ne bi mogli realizirati. Omejujoč faktor so seveda tudi omenjeni uvozi, ki še 
dodatno otežujejo pot kolesarjev. Moramo pa poudariti, da se z urejanjem podzemnih 
parkirišč in zaprtjem spodnjega dela ceste Na Loko vseeno v določeni meri izboljšuje 
prometna varnost na tej cesti. Neurejeno parkiranje v obcestnem pasu, ki je sedaj pogosto 
povzročitelj nevarnih situacij, saj prekinja poti kolesarjev in pešcev, ki se jim morajo umikati 
oziroma jih zaobiti, bo zaradi več uvozov onemogočeno, v spodnjem delu, ki bo zaprt z 
rampo oziroma s stebričkom, pa sploh ne bo mogoče. V dani situaciji je tako lahko edina 
smiselna oziroma možna rešitev souporaba vozišča s kolesarji. 
 
1.2 Občan/-ka BP 
 
Pod UE Novo mesto je mišljena garažna hiša (vkopana etaža z zunanjim parkiriščem). 
Velikost objekta je glede na skico predvidena cca 70 x 25m. 
Olimpijski bazen, ki ga Novo mesto potrebuje in pričakuje že desetletja bi bil idealen na tem 
mestu (na mestu, kjer je sedaj predvidena vkopana garažna hiša). V neposredni bližini je vsa 
transportna javna infrastruktura (železniška postaja – 250 m, avtobusna postaja- 400 m, 
velika javna parkirišča, do vseh velikih stanovanjskih sosesk in vseh večstanovanjskih stavb 
v naselju Novo mesto bi bil objekt oddaljen manj kot 1,5 km). 
Ker OPPN Novi trg ureja tudi rekreacijski športni park Loka je to idealna priložnost, da 
umestimo bazen tam kamor sodi in si zasluži. Tako bi imele občanke in občani hiter, logičen 
in predvsem udoben dostop do tovrstne infrastrukture, saj trenutni predviden objekt ne 
zadovolji potreb mesta in bo uporabnik tovrstne rekreacije prisiljen k ustvarjanju prometnih 
zastojev in nepotrebnemu zapravljanju času in parkirnine. S tem bi zadovoljili dolgoletne 
želje občanov k taki infrastrukturi, ki dodatne ne obremenjuje ceste in časa. Tudi zemljišče, 
na katerem stoji je javno dobro. Glede na to, da je sedaj predviden zidani objekt (garaža, ki 
zagotovo kazi to veduto), pa bi z bazenom in primerno arhitekturno rešitvijo temu prostoru 
dodali kvaliteto bivanja in smiselno izrabo tega vitalnega prostora. V neposredni bližini je tudi 
čistilna naprava, kar zagotovo pripomore pri taki investiciji, kot izrazita sončna lega, kar je 
prednost pri energetsko varčni investiciji za tovrstno infrastrukturo. Prostora je povsem dovolj 
za olimpijski bazen, ki bi neposredno gledal na Kandijo oz. bi bil 350 metrov oddaljen od 
hiše, kjer je v mladosti živel Leon Štukelj. 
Upam, da bo predlog sprejet, saj rešuje vse bistvene probleme, zaradi katerih, danes še 
vedno nimamo bazena za rekreativno ali profesionalno uporabo.  
 
Stališče: Pripomba se ne upošteva. 
Obrazložitev:  
Bazenski kompleks, ki vključuje bazensko stavbo, zunanji bazen s plažo, gostinskim vrtom, 
športnimi igrišči in igrali ter parkirišči, je načrtovan z Občinskim podrobnim prostorskim 
načrtom Športno-rekreacijski park Češča vas, objavljenem v Dolenjskem uradnem listu št. 
2/21. Nahaja se v Češči vasi oziroma na obrobju Novega mesta, kjer so boljši prostorski 
pogoji za umestitev tovrstne športne infrastrukture, pa tudi lažji dostop do same lokacije. Zanj 
trenutno že poteka postopek pridobivanja gradbenega dovoljenja.  
Poudariti pa je še potrebno, da bi bila umestitev bazena na predlagani lokaciji za prostor 
preobremenjujoča, saj bi vizualno preveč izstopala v pogledih na staro mestno jedro, glede 
na dejstvo, da je bilo že v okoljskem poročilu jasno, zaradi zahteve kulturne dediščine, da je 
potrebno parkirno hišo čim bolj vkopati v teren, da je vizualna izpostavljenost čim manjša. 
 
2. PRIPOMBE ODBORA ZA OKOLJE, PROSTOR, KOMUNALO IN PROMET 
 
Odbor za okolje, prostor, komunalo in promet je gradivo prvič obravnaval na 15. redni seji, 
dne 9. 3. 2021. Pripombe so naslednje: 
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2.1 mag. Miro Škufca 
 
2.1.1 
Kakšnim dejavnostim je namenjeno pritličje stavbe? 
Koliko parkirnih prostorov bo pod objektom? 
Pobuda za zasaditev večje količine zelenja okoli stavbe. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Članu odbora je bilo na seji odbora pojasnjeno, da je v OPPN Novi trg definiran možen nabor 
poslovnih dejavnosti (12.člen odloka). Pritličje nove stanovanjsko poslovne stavbe je 
namenjeno  trgovski in poslovni dejavnosti. Konkretno pa te dejavnosti še niso točno 
določene, saj so odvisne od povpraševanja.  
Ravno tako je bilo na odboru pojasnjeno, da bo pod objektom okrog 200 parkirnih mest, 
točno število pa bo znano v fazi izdelave projekta za pridobitev gradbenega dovoljenja. 
Že natečajna rešitev predvideva tudi zunanjo ureditev z zasaditvijo, ki bo sestavni del 
projektne dokumentacije za pridobitev gradbenega dovoljenja za gradnjo nove stanovanjsko 
poslovne stavbe. Tako investitor kot MONM se zavedata občutljivosti problematike nove 
zasaditve, vendar menita, da bo prostor tudi s prenovo dobil kakovostne rešitve, ki bodo v 
posodobljeni obliki odraz sedanjega časa.  
 
2.2 Alenka Muhič 
 
2.2.1 
Koliko bo na razpolago skupno število parkirnih mest po zaključeni gradnji in koliko od teh bo 
namenjenih javnim parkiriščem? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Garažna hiša pod stanovanjsko poslovno stavbo je načrtovana v dveh etažah, ki bosta 
zagotavljali okrog 200 parkirnih mest. Detajlno se število določi pri projektiranju. V prvi etaži, 
ki je v celoti namenjena javni uporabi, bo predvidoma okrog 90 parkirnih mest, v drugi etaži 
pa okrog 110 parkirnih mest namenjenih za potrebe uporabnikov nove stanovanjsko 
poslovne stavbe. V izogib dvomljivosti interpretacije se dopolnita 15. člen in 49. člen odloka, 
kjer se doda določilo, da je prva etaža v celoti namenjena javni uporabi.  
Velja še omeniti, da bo javno parkiranje možno tudi v načrtovani garažni hiši v brežini pod 
Upravno enoto, kjer je v eni etaži predvidenih vsaj 50 parkirnih mest (detajlno se število 
določi pri projektiranju). Zaradi jasnosti se dopolni osmi odstavek 13. člena tako, da se doda 
možnost gradnje garažne hiše v UE B1 v dveh podzemnih etažah. 
 
2.2.2 
Zakaj je v povezavi s parkirno hišo odpadla rešitev direktne navezave iz križišča Seidlove 
ceste in Ljubljanske ceste? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Odločitev za ukinitev četrtega kraka je bila sprejeta zaradi več razlogov. Prvi izhaja iz 
kulturnovarstvenih pogojev glede ohranjanja čim več drevja oziroma javnih in zelenih površin 
pred KC JT v povezavi s kakovostnim urejanjem predvidene urbane ploščadi, drugi pa je 
vezan na trajnostno mobilnost. S strogo prometnega vidika bi bila odločitev glede gradnje 
četrtega kraka še smiselna, predvsem zaradi števila vozil, ki se gibljejo na predmetnem 
območju že danes in se bodo (sicer predvidoma v manjši meri) tudi v bodoče. Če pa 
upoštevamo vidik trajnostne mobilnost v povezavi s tem, da bo na območju tudi v prihodnje 
določena frekvenca vozil, pa je bilo bolj smiselno, da se predlog glede četrtega kraka opusti. 
Območje namreč v zelo dobri meri tudi bodočim stanovalcem oziroma drugim uporabnikom 
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te lokacije zagotavlja razpršeno mobilnost, ki ni strogo vezana le na uporabo lastnih vozil za 
dostop, ampak omogoča tudi koriščenje mestnega avtobusa (postajališče ob Seidlovi cesti) 
ali vožnjo z vlakom (postaja Center), saj sta obe postajališči ter tudi glavna avtobusna 
postaja v neposredni bližini, kakor tudi uporabo ostale prometne infrastrukture (pločniki, 
kolesarske steze/poti in avtomatski sistem za izposojo koles GoNm na Novem trgu). Poleg 
tega čedalje več ljudi ureja različne uradne zadeve od doma, nekateri pa opravljajo tudi 
službene obveznosti od doma. Posledično se v tem oziru pričakuje manjša obremenitev 
mestnih ulic z vozili v povezavi s siceršnjo dolgoročno spremembo mobilnih navad, kar je 
podprto tudi s Celostno prometno strategijo Mestne občine Novo mesto.  
 
2.3 Mihael Drašler 
 
2.3.1 
Ali je predvidena tudi zazelenitev strehe objekta? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Zazelenitev streh obeh stolpičev  je dopustna, kar že izhaja iz OPPN Novi trg (sedma alineja 
2. odstavka 13. člena odloka), medtem ko se streha nad parternim (pritličnim) delom v celoti 
zazeleni. 
 
2.3.2 
Ali je predvidena intervencijska pot? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Intervencijska pot pri novi stanovanjsko poslovni stavbi je načrtovana, kar izhaja iz 
grafičnega dela OPPN – grafika 10 (Rešitve in ukrepi za varstvo pred naravnimi in drugimi 
nesrečami).  
 
2.3.3 
Kako se bo reševala montaža klim, da se ne bo kazil izgled fasad? Na glavni fasadi ne sme 
biti klimatov. 
 
Stališče: Pripomba se upošteva. 
Obrazložitev:  
Montaža klim na fasadi ni predvidena na glavnih fasadnih površinah. V izogib dvomljivosti 
interpretacij se dopolni OPPN Novi trg (dvanajsti odstavek 20. člena oziroma tretji odstavek 
34. člen odloka) tako, da se podrobneje definira, na katerem delu stavbe so lahko nameščeni 
klimati. 
 
2.3.4 Kako je rešeno z javno razsvetljavo oz. obremenitvijo s svetlobnim smogom? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Svetlobni smog ni bil del strokovnih podlag OPPN Novi trg. Projektna dokumentacija za 
gradnjo stanovanjsko poslovne stave bo morala upoštevati določila Uredbe o mejnih 
vrednostih svetlobnega onesnaževanja okolja (Uradni list RS, št. 81/07, 109/07, 62/10 in 
46/13). 
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2.4 Srečko Vovko 
 
Izrazil obžalovanje, da pred časom predlagana rešitev o postavitvi večje in višje stavbe na 
tem mestu ni tudi realizirana. Novo mesto si zasluži tudi večje stavbe kot so sedaj, pa tudi za 
investitorja bi bilo lažje. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Svetnik je izrazil svoje mnenje, vendar je potrebno poudariti, da je bila višina načrtovane 
stavbe zaradi vplivnega območja mestnega jedra usklajena z varstvenimi režimi kulturne 
dediščine in predstavlja tudi enega od omilitvenih ukrepov na tem segmentu (peti odstavek 
32. člena odloka), in sicer v sklopu izdelanega okoljskega poročila. Omilitveni ukrepi glede 
višine so bili v nadaljevanju upoštevani tudi pri pripravi natečajne rešitve. 
 
2.5 Goran Mlakar 
 
Pozdravlja, da objekt ni previsok. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Odgovor enak kot pri pripombi 2.4. 
 
3. PRIPOMBE IN PREDLOGI OBČINSKEGA SVETA MONM 
 
Občinski svet Mestne občine Novo mesto je gradivo prvič obravnaval na 18. redni seji, dne 
11. 3. 2021. Pripombe so naslednje: 
 
3.1 Uroš Lubej 
 
3.1.1 
Izvirni greh je bil narejen leta 2015, ko je občina kupila nepremičnino in jo prodala hitro 
naprej zasebnemu investitorju. Ko je imela občina zemljišče v svoji lasti, bi bil primeren 
trenutek, da se o tem ključnem prostoru v občini odpre diskusija znotraj občine kot tudi v širši 
javnosti. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
O nakupu oziroma prodaji zemljišča MONM se, skladno z zakonodajo, odloči Občinski svet 
MONM, in tudi v temu primeru je bilo tako. Na 11. redni seji Občinskega sveta MONM, ki je 
bila dne 17.12.2015 je bila sprejeta odločitev, da se zemljišče z objektom proda. Ravno tako 
velja pripomniti, da je bilo na seji tega Občinskega sveta MONM prisotnih 27 svetnikov, ter 
da jih je za predlog prodaje glasovalo petindvajset (25) ZA in nič(0) PROTI.  
 
3.1.2 
Velik pomislek glede tega, da se nasproti stavbe občine ter ob kulturni center, v pravno-
poslovni del Novega mesta, umešča stanovanjski objekt. Predlagatelj naj jasno pove, kakšna 
je vizija Novega trga, ki na nek način postaja stanovanjska soseska. Kako se bosta ta dva 
stanovanjska bloka umeščala v kulturni center, občinsko upravo, banke, izobraževalne 
ustanove itd. Ali so stanovanja na Novem trgu vizija mesta?  
Stroka je glede tega jasno izrekla negativno mnenje. Ne vidi interesa mesta, da bi tukaj 
postavili stanovanjske stolpiče. Osebno bi si tukaj želel odprto površino ali pa poslovno, 
upravno gradnjo. Občina z vidika mesta ni utemeljila, zakaj bi tukaj želela tako veliko število 
stanovanj. 
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Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Prostor, kjer je načrtovana nova stanovanjska poslovna stavba na mestu porušenega objekta 
Novi trg 6, je že od leta 1948 pozidan. Tu je bila zgrajena stavba za Komando garnizije, 
kasneje vojaške komande JLA, ki je nato postala občinska stavba na mestu porušene stavbe 
Novi trg 6. Iz navedenega sledi, da je stroka že leta 1948 rekla »da«, da se prostor pozida. 
 

 
- izsek iz zgodovinskega DOF-a za leto 1961 (Vir: portal PISO) - 

 
Glede namembnosti pa je občinski svet na podlagi strokovnih predlogov in rešitev že leta 
2006, ko so bile sprejete Spremembe in dopolnitve Ureditvenega načrta Novi trg v Novem 
mestu, določil, da se območje nameni tudi stanovanjski namembnosti. Kasneje je to 
odločitev še dodatno potrdil v letu 2009 sprejet Občinski prostorski načrt (v nadaljevanju: 
OPN MONM), ki na tem območju dopušča centralne dejavnosti (CU – osrednja območja 
centralnih dejavnosti – mestno jedro Novega mesta), v sklopu katerih je dopustno tudi 
bivanje ter gradnja stanovanjskih objektov. Strokovna služba MONM, ki jo sestavlja ekipa 
arhitektov, krajinskih arhitektov in geodetov, je skupaj z izdelovalcem prostorskega akta 
mnenja, da je  na obravnavanem območju smiselno  načrtovati stanovanjsko poslovno 
stavbo. 
 
3.1.3 
Ali je bila narejena prometna študija ter predlog, da se jo svetnikom pokaže? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Prometni študiji sta sestavni del strokovnih podlag OPPN Novi trg, in sicer: 
- Kapacitetna prometna študija optimalne rešitve priključevanja OPPN Novi trg v obstoječe 

križišče Ljubljanska – Seidlova – Šmihelski most v Novem mestu (št. študije 06-11/2016, 
izdelal: dr. Tomaž Maher Prometno inženirstvo, s.p., Ljubljana, november 2016) in 

- Prometna študija – prometni model cestne mreže širšega mestnega jedra Novega mesta 
in kapacitetna analiza karakterističnih križišč (št. PR331-STU-P, izdelala: Provia d.o.o., 
Naklo, marec 2017). 

Strokovni podlagi sta na vpogled na Uradu za prostor in razvoj, Oddelku za okolje in prostor 
Mestne občine Novo mesto. 
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3.1.4 
V kupni pogodbi je bilo navedeno, da investitor kot kupec mora spremeniti gabarite objekta in 
to ni bila dobra volja investitorja. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Spremenjeni gabariti so bili eden od pogojev MONM kot prodajalca zemljišč. Kupec je bil z 
vsemi pogoji seznanjen pri objavi dražbe za nakup zemljišč, torej se je s pogoji strinjal, saj je 
zemljišča tudi kupil.  
Pri tem pa velja pripomniti, da se je leta 2006, ko so bile sprejete Spremembe in dopolnitve 
Ureditvenega načrta Novi trg v Novem mestu, Društvo Novo mesto zavzelo za znižanje 
načrtovanega objekta, in sicer spremembo vertikalnih gabaritov, torej je MONM le upoštevala 
pripombe in sugestije Društva Novo mesto. 
 
3.2 Alojz Kobe 
 
Občina je tukaj naredila veliko napako, ker je površina novega objekta bistveno večja, kot je 
bila stara površina in se z razširitvijo posega na bivše pokopališče; tukaj se zaradi nekega 
profita gradi na ostankih naših prednikov; stroka je takšen projekt zavrnila, zato predlog 
Občinskemu svetu MO, da predlog zavrne in da se naredi projekt v okviru gabaritov stare 
stavbe in v okviru namembnosti, kot je bila predvidena, ko se je ta stavba prodajala. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Na podlagi izdelanih strokovnih podlag je bil izdelan osnutek prostorskega akta, na katerega 
so bile pridobljene smernice nosilcev urejanja prostora. Pri tem je potrebno poudariti, da so 
bili gabariti načrtovane stavbe zaradi vplivnega območja mestnega jedra usklajeni z 
varstvenimi režimi kulturne dediščine. V sklopu izdelanega okoljskega poročila (na katerega 
je Ministrstvo za okolje in prostor izdalo Mnenje o ustreznosti št. 35409-355/2016/25 z dne 
17. 9. 2018) so bili definirani omilitveni ukrepi na tem segmentu (peti odstavek 32. člena 
odloka) in v nadaljevanju upoštevani tudi pri pripravi natečajne rešitve. Skladno s prejetimi 
smernicami je bil nato izdelan dopolnjen osnutek OPPN Novi trg, ki ga je obravnaval 
Občinski svet MONM in ga v prvi obravnavi tudi sprejel. Izdelava OPPN Novi trg bo tudi v 
nadaljevanju postopka potekala skladno z določili veljavne prostorske zakonodaje. 
Pri tem tudi odgovarjamo, da je načrtovana stavba, skupaj z garažno hišo in ploščadjo, 
bistveno manjši poseg v prostor v primerjavi z veljavnimi Spremembami in dopolnitvami 
Ureditvenega načrta Novi trg v Novem mestu, ki se samo poleg načrtovanja garažne hiše v 
štirih (4) kletnih etažah, ki je načrtovana, skupaj s četrtim krakom, skozi celotno območje 
pred KC JT, načrtovana tudi z večjimi vertikalnimi gabariti (P+8). Glede pokopališča pa velja 
omeniti, da je bilo le to že leta 1924 preseljeno v Ločno. 
 
3.3 Marko Dvornik 
 
V povezavi z izgubo zelenih površin pobuda, da se v prihodnosti ploščad na Novem trgu 
zapre za promet in se jo mogoče izkoristi za ozelenitev, zasaditev dreves ter da se s tem 
ustvari ambient, ki bi morda komu manjkal zaradi novih objektov. 
Ali je predvidena tudi zazelenitev strehe objekta? 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Ploščad na Novem trgu, ki se trenutno uporablja kot parkirišče, ni v območju urejanja z 
OPPN Novi trg, zato se pripomba ne nanaša na vsebino OPPN Novi trg.  
Glede zazelenitve strehe načrtovanega stanovanjsko poslovnega objekta pa odgovarjamo 
kot pri pripombi 2.1.1.   
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3.4 Boštjan Grobler 
 
Leta 2015 je na tem mestu stal objekt, ki je bil v zelo slabem stanju in primeren za rušitev. 
Prostor je zelo pomemben za mestotvorno dejavnost in Novo mesto potrebuje veliko novih 
objektov za poslovno rabo, vendar teh poslovniških prostorov je v tem območju že nekaj 
1000 m2 praznih. Tak projekt je zelo mestotvoren in bo privabljal stanovalce. Zelo 
pomembno je tudi, da se ureja tudi prostor za podzemno parkirno hišo. Podpora predlogu za 
ozelenitev parkirišč na Novem trgu. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Izraženo je bilo mnenje svetnika, zato se na pripombo ne odgovarja. 
 
3.5 dr. Janez Povh 
 
3.5.1 
V tej zgodbi vidi rešitev za izjemno pomemben del Novega mesta. Očitno so prisotni razlogi 
za poudarek na stanovanjih in ne poslovnih prostorih. Podpora stanovanjem in garažni hiši 
pod upravno enoto. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Izraženo je bilo mnenje svetnika, zato se na pripombo ne odgovarja. 
 
3.5.2 
Obeta se nov prizidek na zahodni strani KC JT, vendar pogreša natančnejšo skico. 
 
Stališče: Pripomba se delno upošteva. 
Obrazložitev:  
OPPN Novi trg se dopolni (šesti odstavek 13. člena) tako, da se glasi: » Za stavbo KC JT je 
predvidena gradnja prizidka na zahodnem pročelju, ki se oblikovno in vertikalno uskladi z 
obstoječo stavbo. Gradnja prizidka je dovoljena izključno za potrebe razširitve vsebin 
kulturne večnamenske dvorane in povezanih vsebin. Najustreznejša rešitev se lahko pridobi 
z natečajem. 
 
 
3.6 mag. Franci Bačar 
 
V preteklosti je bilo predvideno, da se bo ta del prometno povezoval s križiščem Ljubljanska 
cesta – Šmihelski most, sedaj se je to možnost opustilo. Verjame stroki, ki trdi, da bo 
napajanje prometa skozi Rozmanovo ulico in na križišču pri A banki funkcioniralo. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Izraženo je bilo le mnenje/ugotovitev svetnika, zato se na pripombo ne odgovarja. 
 
3.7 Alenka Muhič 
 
Danes se na tem območju nahaja 290 parkirnih mest, z novo ureditvijo pa jih je predvidenih v 
dvoetažni parkirni hiši 64 javnih parkirnih mest, v novi garažni hiši pod upravno enoto pa 60. 
Število javnih parkirnih mest se je torej bistveno zmanjšalo in jih bo premalo. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Podatek o številu parkirnih mest izhaja iz okoljskega poročila, ki dodatno upošteva še 85 
parkirnih mest na ploščadi pred TPC Novi trg ter okrog 20 parkirnih mest pri gostišču Loka, ki 
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se nahajajo izven območja OPPN Novi trg. Na samem območju urejanja je tako dnevno 
parkiranih okrog 185 avtomobilov. 
Garažna hiša pod stanovanjsko poslovno stavbo je načrtovana v dveh etažah, ki bosta 
zagotavljali okrog 200 parkirnih mest. Detajlno se število določi pri projektiranju. V prvi etaži, 
ki je v celoti namenjena javni uporabi, bo predvidoma okrog 90 parkirnih mest,  v drugi etaži 
pa okrog 110 parkirnih mest namenjenih za potrebe uporabnikov nove stanovanjsko 
poslovne stavbe. V izogib dvomljivosti interpretacije se dopolnita 15. člen in 49. člen odloka, 
kjer se doda določilo, da je prva etaža v celoti namenjena javni uporabi. 
Velja še omeniti, da bo javno parkiranje možno tudi v načrtovani garažni hiši v brežini pod 
Upravno enoto, kjer je v eni etaži predvidenih vsaj 50 parkirnih mest (detajlno se število 
določi pri projektiranju). Zaradi jasnosti se dopolni osmi odstavek 13. člena tako, da se doda 
možnost gradnje garažne hiše v UE B1 v dveh podzemnih etažah. 
Z novimi parkirnimi mesti bo v sklopu garažnih hiš na območju OPPN Novi trg zagotovljeno 
javno dostopno parkiranje za najmanj 140 avtomobilov. 
Na območju OPPN Novi trg je potrebno upoštevati tudi to, da ima MONM že od leta 2017 
izdelano Celostno prometno strategijo Mestne občine Novo mesto s katero poudarja pomen 
oziroma cilje in ukrepe trajnostne mobilnosti, med njimi hoje, kolesarjenja, javnega 
potniškega prevoza ter racionalne rabe osebnih avtomobilov. Pri navedenih je cilj do leta 
2022 povečati delež hoje na dvanajst odstotkov, povečati delež kolesarjenja na štiri odstotke, 
povečati število potnikov na javnih prevozih na deset odstotkov in zmanjšati delež poti z 
avtomobili v Novem mestu na 70 odstotkov. Glede na to, se tudi za območje OPPN Novi trg 
predvideva, da bo načrtovano število javnih parkirnih mest ustrezno. 
 
 
3.8 Peter Kostrevc 
 
Investitor je bil korekten in je prisluhnil željam občine in meščanov in je objekt zmanjšal. 
Objekt je ves zelen in bo eden lepših in urejenih prostorov. Če bodo v mestu prebivali 
prebivalci, bo mesto oživelo, zato podpora takemu objektu. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Izraženo je bilo le mnenje svetnika, zato se na pripombo ne odgovarja. 
 
 
4. PRIPOMBE, PODANE NA JAVNI OBRAVNAVI OPPN  
 
Na javni obravnavi ni bilo pripomb. 
 
5. PRIPOMBE, PRISPELE PO POŠTI 
 
5.1 Trgograd, d.o.o., Litija 
 
Kot investitor in lastnik zemljišča, na katerem je načrtovana gradnja stanovanjsko 
poslovnega objekta podajam pripombo na 20. člen dopolnjenega osnutka odloka o 
občinskem podrobnem prostorskem načrtu Novi trg. Pripomba se nanaša na 11. alinejo 12. 
odstavka 22. člena, kjer je določeno »Notranja zasnova stanovanj v stanovanjsko poslovni 
stavbi v UE A1 se oblikuje na način, da se ob Seidlovi cesti nahajajo prostori v katerih se 
stanovalci zadržujejo krajši čas (kopalnica, kabinet ipd).« 
Predlagam, da se navedena alineja izvzame iz odloka, in sicer so v zadostni meri omilitveni 
ukrepi navedeni v 12. alineji 20. člena, kjer je navedeno, da se » v stanovanjsko poslovno 
stavbo UE A1 se vgradijo okna, ki nudijo visoko zvočno izolativnost. 
Naknadno bo predložena še študija hrupa. 
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Stališče: Pripomba se upošteva. 
Obrazložitev:  
Tako natančno določilo, ki izhaja iz okoljskega poročila, niti ni toliko predmet prostorskega 
akta kot faze projektiranja, kjer se podajo natančnejše rešitve. Gradnja objektov se danes 
giblje v smeri energetske učinkovitosti, pri kateri je med drugim pomemben poudarek na čim 
boljši izolativnosti oken in vrat. Stanovanjske stavbe danes so energetsko varčne, pri čemer 
zvočna izolativnost igra pomembno vlogo. To med drugim omogoča tako izvedbo fasadnega 
plašča in vgradnjo stavbnega pohištva kot so npr. okna s protihrupno zaščito, ki občutno 
zmanjšajo raven eventualnega hrupa, ki prodre v notranjost bivalnega prostora. Okno z 
zvočno izolacijo (kakovostni profili, zvočno izolativna zasteklitev) mora prisoten hrup 
zmanjšati za predpisano jakost, skladno s predpisi o zaščiti pred hrupom in pripadajočimi 
standardi, v povezavi z razredi protihrupne zaščite, na podlagi katerih se hrup v stavbah 
lahko regulira oziroma omeji tako, da je bivanje v stanovanjski stavbi prijetno. 
Odlok se dopolni tako, da se črta 11. alineja 12. odstavka 22. člena odloka, posledično pa se 
dopolni okoljsko poročilo. 
 
 
5.2 Društvo Novo mesto 
 
Peticija s podpisi za ohranitev in obnovo parka pred Kulturnim centrom Janeza Trdine 
na novomeškem Novem trgu  
Društvo Novo mesto v imenu 694 podpisnikov podaja na Mestno občino Novo mesto sledečo 
peticijo:  
V skladu s 45 členom Ustave Republike Slovenije, ki daje državljanom pravico do vlaganja  
peticij in do drugih pobud splošnega pomena, s svojim podpisom pod peticijo zahtevamo od  
Mestne občine Novo mesto, da ohrani in obnovi park pred Kulturnim centrom Janeza Trdine  
na Novem trgu v Novem mestu, ter s tem namenom ponovno odkupi nedavno prodano 
zemljišče, ki poleg makadamskega parkirišča obsega tudi večji del obstoječega parka.  
V prilogi navedeni podpisniki peticije so s podpisom dovolili nevladni organizaciji Društvo 
Novo mesto, da njihove podpise pod peticijo v času javne razgrnitve OPPN Novi trg izroči 
Mestni občini Novo mesto.  
Besedilo peticije, podrobnejša utemeljitev peticije in podpisniki peticije so dostopni na sledeči  
referenčni spletni strani za podpisovanje spletnih peticij:  
https://www.peticija.online/ohranitev_parka_pred_kulturnim_centrom_janeza_trdine_v_nove
m_mestu.  
Podpisovanje peticije je trajalo od srede, 17. marca do vključno petka, 26. marca 2021.  
Društvo Novo mesto v imenu podpisnikov vlaga peticijo na Mestno občino Novo mesto v 
času javne razgrnitve OPPN Novi trg. Mestna občina Novo mesto jo mora obravnavati 
prvenstveno kot peticijo z jasno izraženo zahtevo in se do nje tudi ustrezno opredeliti, prav 
tako pa jo mora upoštevati tudi kot pripombo 694 podpisnikov peticije na razgrnjen prostorski 
akt z jasno izraženim nasprotovanjem pozidavi parka in zahtevo po njegovi ohranitvi in 
obnovi.  
Društvo Novo mesto in podpisniki smo prepričani, da naša skupna akcija ni prepozna, 
vsekakor se ne strinjamo, da ni mogoče ničesar več storiti in tudi ne drži morebitni očitek 
Mestne občine Novo mesto, da smo bili do sedaj pasivni. Društvo Novo mesto že od leta 
2006 pozorno spremlja nesrečni projekt in opozarja Mestno občino Novo mesto o 
neustreznem vrednotenju tega dela mesta in nesmiselnosti pozidave na račun parka.  
Podpisniki peticije so v komentarjih ob podpisih jasno izrazili željo, da se park ohrani, da je to 
edini javni mestni park v mestu, ki ga ne smemo pozidati, na park so številni tudi identitetno 
in čustveno navezani, poudarjajo njegov pomen javnega prostora, tudi kot prostor dogodkov 
in prireditev na prostem, obenem pa izražajo dvom o upravičenosti investicije, ker lokacija ne 
zagotavlja minimalnih bivalnih pogojev, po drugi strani pa so številni poslovni prostori na 
Novem trgu prazni in neizkoriščeni.  
Podpisniki peticije zato zahtevamo od Mestne občine Novo mesto, zlasti pa od Občinskega 
sveta Mestne občine Novo mesto kot najvišjega organa Mestne občine Novo mesto, da 
sprejme odgovorno politično odločitev in ne sprejme OPPN Novi trg, ki je šolski primer 
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privatizacije javnega prostora na račun širše prepoznanega javnega interesa, ter park 
ovrednoti in zaščiti kot javno dobro.  
Vsekakor bi bilo to veliko bolj mestotvorno dejanje kot zagovarjanje zasebne investicije v 
edinem javnem mestnem parku na račun želje in potreb prebivalcev Novega mesta in 
občine. Ob tem ponovno posebej izpostavljamo sicer javno znano dejstvo, da je občina v 
preteklosti že odkupila zemljišče zaradi nasedle investicije, tako da izgovora tu ne bi smelo 
biti.  
Zato prebivalci Novega mesta in drugi zainteresirani občani s podpisom peticije tudi 
zahtevamo, da smo z odločevalci enakopravni v upravljavskem procesu prepoznavanja in 
vrednotenja javnega interesa glede nadaljnje usode parka na Novem trgu, od izvoljenih 
predstavnikov pa pričakujemo, da bodo za svojo končno odločitev prevzeli politično 
odgovornost do volivcev. Če bo park pozidan, vam tega številni ne bomo oprostili.  
 
https://www.peticija.online/stats.php?id=315655 

 
 
Stališče: Pripomba je delno že upoštevana. 
Obrazložitev:  
Z dopolnitvijo osnutka OPPN Novi trg, ko je bil četrti krak križišča izvzet iz načrtovanja, je bila 
pripomba v tem delu upoštevana, saj se ohranjajo obstoječe zelene površine pred KC JT. 
Glede zelenih površin, ki jih določa OPN MONM, pa v nadaljevanju pojasnjujemo: 
V letih 2006 do 2009 se je pripravljal OPN MONM. V sklopu postopka sta bili leta 2008 
izvedeni dve javni razgrnitvi. V sklopu obeh javnih razgrnitev, kot določa prostorska 
zakonodaja, je imela zainteresirana javnost možnost podajanja pripomb in predlogov, kakor 
tudi Občinski svet MONM, ki prostorski akt sprejema. Tako s strani zainteresirane javnosti 
kot Občinskega sveta ali občinskih odborov MONM in tudi pripravljavca prostorskega akta, 
t.j. podjetja Acer Novo mesto d.o.o., ni bil nikoli podan predlog, tudi ne v obliki peticije, da se 
namenska raba prostora pred KC JT spremeni v zeleno površino. Glede odkupa zemljišč 
pojasnjujemo (pripomba 3.1.1), da se je Občinski svet MONM leta 2015 odločil (z 25 glasovi 
ZA), da zemljišče proda. Pojasnjujemo, da tako Občinska uprava kakor župan MONM v 
odločitev Občinskega sveta MONM, kot najvišjega organa občine, ne sme dvomiti niti 
delovati v nasprotju. 
Glede podpisov pa je potrebno poudariti da je peticijo podpisalo 72 % podpisanih, in sicer le 
preko spletnega obrazca, saj 28 % podpisanih ni prebivalcev MONM, zato je njihov podpis v 
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danem primeru irelevanten. Ravno tako velja poudariti, da je peticijo podpisalo 1,37 % 
celotnega prebivalstva MONM, tako da o izraženi volji večine ali pa vsaj večjega deleža 
prebivalcev v tem primeru ne moremo govoriti in se pripomba tudi iz navedenega, glede 
ponovnega odkupa zemljišč, ne upošteva. 
Ponovno pa poudarjamo, kot je navedeno že pri obrazložitvi stališča do pripombe 3.1.4, da 
se je leta 2006, ko so bile sprejete Spremembe in dopolnitve Ureditvenega načrta Novi trg v 
Novem mestu, Društvo Novo mesto zavzelo za znižanje načrtovanega objekta, in sicer za  
spremembo vertikalnih gabaritov, torej je MONM le upoštevala pripombe in sugestije Društva 
Novo mesto. 
 
5.3 Društvo arhitektov Dolenjske in Bele krajine 
 
5.3.1 
Načrtovane ureditve v enoti UE A1 poleg pozidave na zasebni parceli, na katerem je danes 
parkirišče, segajo v skoraj enakem obsegu tudi na zemljišča, ki so danes park pred KC JT in 
so v občinski lasti. S tem bo ta javni prostor pred našim osrednjim kulturnim centrom močno 
zmanjšan, degradiran in nedostopen javnosti. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
V delu pripombe, ki se nanaša na pozidavo na zemljiščih, ki so v zasebni lasti pojasnjujemo, 
da so zemljišča, ki so v lasti MONM, že od leta 2015 del letnega načrta ravnanja s stvarnim 
premoženjem MONM, in sicer so načrtovana za menjavo.  
Glede pripombe, ki se nanaša na degradacijo, zmanjšanje in nedostopnosti javnega prostora 
pred KC JT pa pojasnjujemo, da je pripomba v tem delu zavajajoča, saj je tako iz 
tekstualnega (15. člen odloka) kot tudi iz grafičnega dela OPPN Novi trg razvidno, da javne 
površine med drugim obsegajo tudi območje urbane ploščadi v UE A1 in pred stavbo KC JT 
v UE A2. Pri tem se ohrani čim več (kakovostne) obstoječe vegetacije (peti odstavek 13. 
člena odloka), po končani gradnji pa nadomesti vsa drevesa, ki jih v času gradnje ne bo 
mogoče ohraniti. 
Skupne javne površine na območju OPPN Novi trg (velikosti 6,6 ha) sicer obsegajo še 
površine na območju Loke in vključujejo zazelenjene površine s potmi pod UE NM, območje 
športnih igrišč in reke Krke, v skupni velikosti okrog 4,55 ha (brez Seidlove ceste in ceste Na 
Loko), kar predstavlja 68,7% delež javnih odprtih površin na celotnem območju OPPN Novi 
trg. 
 
5.3.2 
Načelne urbanistične usmeritve o zgoščanju pozidave v tem primeru niso na mestu, saj je za 
mesto vredneje ohranjati odprto javno površino, kot pa zgraditi nekaj, kar bi lahko stalo 
kjerkoli (razen na tem mestu, saj predlagana vsebina ni mestotvorna). Nekatere odprte 
površine v urbanem prostoru so stalnica, se ohranjajo skozi stoletja kot pomembni gradniki 
mesta — funkcionalno, ambientalno, ekološko, mentalno. Z nameravano gradnjo bi 
nepovratno izgubili eno zadnjih takih površin v Novem mestu. O tem pričajo dolgoletna 
večkrat jasno izražena stališča strokovne javnosti. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Kot je bilo pojasnjeno že pri odgovorih na pripombe 3.1.2, 5.2 in 5.3.1 še enkrat poudarjamo, 
da je skladno z določili veljavnega OPN MONM podrobnejša namenska raba CU (osrednja 
območja centralnih dejavnosti - mestno jedro Novega mesta), kjer so kot objekti dovoljeni 
tudi stanovanjski objekti. Pri načrtovanju OPPN Novi trg pa skušamo na območju urbane 
ploščadi v veliki meri zagotoviti in ohraniti tudi zelene površine, kljub temu da jih kot 
namensko rabo prostora OPN MONM (npr. kot ZP – parki ali ZD – druge urejene zelene 
površine) posebej ne določa. 
Poleg tega smo pri pripravi prostorskega akta skladno z zakonodajo dolžni upoštevati tudi 
smernice oziroma mnenja nosilcev urejanja prostora, med drugim tudi za področje varstva 
kulturne dediščine. Tako je Zavod za varstvo kulturne dediščine, OE NM med drugim podal 
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pogoj ohranitve čim večje površine javnega prostora, ohranitev čim več drevja in zmanjšanje 
gabaritov načrtovanega objekta, kar je bilo upoštevano, medtem ko nikoli (tudi pri pripravi 
OPN MONM) ni podal takih smernic s katerimi bi prepovedal kakršnokoli gradnjo na območju 
UE A1, namesto tega pa ureditev parka.  
Sočasno s pripravo OPPN Novi trg je bilo izdelano tudi okoljsko poročilo, kjer so podani 
omilitveni ukrepi, ki so upoštevani v prostorskem aktu, in na katerega je Ministrstvo za okolje 
in prostor izdalo Mnenje o ustreznosti št. 35409-355/2016/25 z dne 17. 9. 2018). 
 
5.3.3 
V kontekstu razmisleka o urbanističnem razvoju Novega mesta bi pričakovali, da se bodo 
tovrstne večstanovanjske stavbe gradile na obrobju mestnega središča, kot je to nenazadnje 
določeno tudi v veljavnih prostorskih aktih MO NM in da bodo nove ureditve v mestnem 
središču usmerjene v prenovo obstoječega stavbnega fonda in tudi javnih odprtih površin, ki 
so večinoma urejene slabo. Ocenjujemo, da se s tem OPPN v UE-A1 načrtujejo ureditve, ki 
so v neskladju oz. celo v nasprotju s strokovno preučenimi in družbeno sprejetimi strateškimi 
in izvedbenimi izhodišči in prostorskimi dokumenti. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Pripombodajalec svojih navedb ni argumentiral in jih ni strokovno podprl z utemeljitvami. 
Na območju MONM je sicer veliko povpraševanje po novih stanovanjskih površinah, kar 
izkazuje tudi veliko število pobud v postopku priprave sprememb in dopolnitev OPN MONM. 
MONM je v interesu, da v povezavi z močnim gospodarskim napredkom občine posledično 
zagotovi tudi več novih stanovanjskih površin (tudi na območju mestnega središča v smislu 
oživitve mestnega jedra Novega mesta), saj je bilo to področje v preteklih letih v tem smislu 
podhranjeno. To je podprto tudi v strateškem delu OPN MONM, ki v 9. členu določa, da se 
razvoj poselitve oziroma prostorske možnosti za gradnjo zadostnega števila ter za različne 
tipe in velikosti stanovanjskih objektov prednostno usmerja na območje Novega mesta, tudi z 
načrtovanjem strnjene gradnje in višjimi gostotami pozidave v urbanih središčih, s čimer se 
zagotavlja racionalna raba prostora.  
 
5.3.4 
Upoštevajoč veljavne prostorske akte, ki začrtujejo prihodnji prostorski razvoj (vključno s 
prenovo) mesta bi pričakovali, da se bo površina pred KC JT - nasprotno od predvidenih 
rešitev v OPPN-ohranjala kot integralni del osrednje mestne kulturne ustanove. Na tej 
eminentni lokaciji (vstop v jedro mesta, neposredna bližina KC JT, visokošolske ustanove, 
občinske stavbe, pošte, banke, upravne enote in drugih javnih programov) bi morali ohranjati 
in še nadgraditi sedanjo parkovno površino in jo v skrajni situaciji čuvati kot potencialni 
prostor za morebitno širitev že tako premajhnega KC JT. 
Nesprejemljivo je, da se tako pomembno površino uzurpira za pretežno stanovanjski objekt, 
ki v tem prostoru ob velikem in prometnem križišču zagotovo ne more omogočati 
kvalitetnega bivanja. Ob tem novem, bistveno višjem objektu bo stavba KC JT praktično 
neopazna in zaradi izgube pripadajočih odprtih površin pomensko in funkcionalno 
degradirana, česar si ta osrednja kulturna ustanova v Novem mestu (in ena 
najpomembnejših v regiji!) zagotovo ne zasluži. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Celotno mestno jedro Novega mesta je po namenski rabi opredeljeno kot območje centralnih 
dejavnosti (CU), znotraj katerega je poleg različnih dejavnosti dopustno tudi bivanje. Tudi na 
Glavnem trgu je večina objektov v pritlični etaži namenjena dejavnostim, višje etaže pa so 
namenjene stanovalcem. Cilj MONM je oživitev starega mestnega jedra, tudi s stanovalci, ki 
sprejemajo bivanje v starem mestnem jedru kot kvaliteto in so se pripravljeni prilagoditi temu, 
da se na javnih odprtih površinah izvajajo različne prireditve. Prav je, da tudi staro mestno 
jedro živi tako s stanovalci kot z dejavnostmi in prireditvami, pri čemer je pomembno 
sobivanje, pa tudi dejstvo, da območje v nočnem času ni prazno, s čimer se na nek način 
poveča tudi varnost. 
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Javni prostor na tem delu se povečuje, v primerjavi z dosedanjim, saj je pred stanovanjsko 
poslovnim objektom načrtovana urbana ploščad, ki se oblikuje kot javna odprta površina, 
medtem ko je pred KC JT urbana ploščad razširjena v prostor druženja, kjer se omogoči 
izvedba različnih prireditev. 
Tudi stavbi KC JT je omogočena širitev, kar je bilo odgovorjeno že pri pripombi 3.5.2.  
Ostali odgovori so podani pod točkami 5.1, 5.2 in 5.3.1 do 5.3.3. 
 
5.3.5 
Načrtovanje pretežno stanovanjske stavbe na tem območju je neprimerno z vidika 
bivanja. Nenazadnje o neustreznosti stanovanjske stavbe na tem območju govorijo tudi 
pogoji, navedeni v dvanajstem odstavku 20. člena odloka o OPN, ki zaradi očitno slabih 
razmer za bivanje zahtevajo vrsto specifičnih ukrepov (vgradnjo oken z visoko zvočno 
izolativnostjo; umeščanje stanovanjskih površin stran od Seidlove ceste; nameščanje 
prezračevalnih idr. naprav, ki povzročajo hrup, na način, da ne bodo povzročale dodatne 
obremenitve s hrupom v stanovanjskem delu stavbe; notranjo zasnovo stanovanj na način, 
da se ob Seidlovi cesti nahajajo prostori, v katerih se stanovalci zadržujejo krajši čas). Poleg 
tega morajo biti površine ob objektu v celoti javno dostopne, kar je pomembno znižanje 
bivalnih kakovosti za stanovalce. Ni sicer jasno, zakaj so ti pogoji navedeni med omilitvenimi 
ukrepi za področje trajnostne mobilnosti. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Pri pripravi OPPN Novi trg je upoštevano okoljsko poročilo drugega izdelovalca (na katerega 
je Ministrstvo za okolje in prostor izdalo Mnenje o ustreznosti št. 35409-355/2016/25 z dne 
17. 9. 2018), ki je presodil, da je smiselno del tematike hrupa umestiti pod področje 
trajnostne mobilnosti.  
Ostali odgovori so podani pod točkami 5.1, 5.2 in 5.3.1 do 5.3.4. 
 
5.3.6 
Novo mesto že ima slabo izkušnjo preprečevanja izvedbe prireditev na področju, kjer se 
stanovalci tako odločijo. Tako so vse večerne prireditve na Glavnem trgu onemogočene. 
Ravno v času blokad prireditev na Glavnem trgu so se Ie-te izvajale pred KCJT (primer 
Jazzinty). V primeru izvedbe stanovanjske gradnje bo prav gotovo Kulturni center primoran 
vse odprte prireditve organizirati na drugih lokacijah in ne več v svojem parku. 
 
Stališče: Pripomba se delno upošteva. 
Obrazložitev:  
Vse do leta 2020 je bila pred KC JT organizirana le ena javna prireditev. Prireditve, ki se niso 
v preteklosti mogle izvajati na Glavnem trgu, so se izvajale na Gradu Grm ali na Muzejskih 
vrtovih. Nobena izmed prireditev, ki ni mogla biti izvedena na Glavnem trgu, se ni izvajala na 
zeleni površini ali na ploščadi pred KC JT. Prireditveni prostor za organiziranje javnih 
prireditev je v neposredni bližini, in sicer je to ploščad pred TPC Novi trg, za katero je do leta 
2026 izdano dovoljenje za prireditveni prostor. 
Kljub navedenemu se v 15. členu odloka doda četrti odstavek, ki se glasi: »Ploščad in zelena 
površina pred KC JT je prireditveni prostor za občasno izvajanje prireditev oziroma shodov.« 
Skladno s dopolnitvijo 15. člena se dopolni tudi grafični del OPPN Novi trg.  
 
5.3.7 
Odlok ni skladen z usmeritvami iz Urbanističnega načrta Novega mesta. Predvidena ureditev 
zazelenjene urbane ploščadi — razgibanega zunanjega prostora« nikakor ne sledi in v 
ničemer ne nadomešča izvedbenih prostorskih aktov na območju mesta. V nadaljevanju 
izpostavljamo nekatere ugotovitve in usmeritve iz UN Novo mesto, s katerimi dopolnjeni 
osnutek OPPN ni skladen. 
Prosimo za pojasnilo glede skladnosti z usmeritvami iz urbanističnega načrta Novega mesta 
v naslednjih točkah: 
 
5.3.7.1 V analitičnem delu UN je med drugim navedeno: 
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»Analiza stanja zelenega sistema v Novem mestu kaže, da je večina ključnih problemov za 
vzpostavitev in ustrezno delovanje zelenega sistema mesta povezana s slabo opremljenostjo, 
neučinkovitim urejanjem in vzdrževanjem obstoječih parkovnih prostorov oziroma zelenic, šolskih 
območij, javnih otroških igrišč in drugih potencialno vitalnih zelenih površin mesta. 
Posreden problem, kije verjetno vzrok za slabo stanje, je poleg pomanjkanja sredstev neustrezno 
vrednostno stališče pristojnih služb in nasploh prebivalcev mesta, ki svojih potreb in zahtev glede 
urejanja in vzdrževanja zelenega sistema ne izražajo dovolj artikulirano in angažirano.« 

Gre hkrati za ureditve, ki lahko dvigajo kakovost bivanja, zagotavljajo prijetnejše, varnejše in 
bolj zdravo bivanje v mestu ter omogočajo stik za naravo in kakovostno preživljanje prostega 
časa, pa je mogoče pričakovati, da se bodo zahteve javnosti povečale, tako kot v zadnjem 
času že naraščajo zahteve po čistejšem in varnejšem okolju nasploh. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev: 

Veljavni OPN MONM tako v izvedbenem, kakor v strateškem delu, območja urbane ploščadi 
ne umešča k zelenim površinam (npr. med zelene parkovne površine ali druge urejene 
zelene površine), ampak v območje centralnih dejavnosti. Je pa zato po namenski rabi za 
zelene površine namenjene športu in rekreaciji v OPN MONM že sedaj namenjeno celotno 
območje Športno rekreacijskega parka na Loki, ki je v povezavi z Župančičevim 
sprehajališčem ob reki Krki ter potjo do Šanc (mestnega obzidja) in v nadaljevanju do 
višjeležečega območja Kapitlja namenjeno preživljanju prostega časa na športnih površinah 
ali v naravi, v območju ob reki Krki. Da je prostor zelo privlačen pa dokazuje tudi veliko 
število uporabnikov športnih igrišč ter visok delež sprehajalcev preko celega tedna in ne le 
ob koncih tedna, kar vsekakor vpliva na višanje kakovosti bivanja na širšem območju. 
Velja pa še omeniti pomembnost dveh velikih zelenih površin, t.j. dveh mestih gozdov 
Ragovega loga in Portovala, ki s svojo pojavostjo na okljuku reke Krke tvorita preplet 
zelenega in grajenega prostora. Največja dodana vrednost sta ravno ti dve veliki zeleni 
površini, ki objemata staro mestno jedro in tako dajeta prebivalcev strnjenega mesta 
možnost sprostitve v bližnjem gozdu. 
 
 
5.3.7.2 V poglavju VIZIJA PROSTORSKEGA RAZVOJA NOVEGA MESTA je navedeno: 
»Urbanistično in krajinsko oblikovanje: V središču mesta se predvsem ohranjajo sedanja struktura in 
morfologija pozidave, namenska raba objektov (pretežno družbene, poslovne in druge centralne 
dejavnosti ter stanovanja) ter obseg in namembnost javno dostopnih odprtih površin. 
Zagotovijo se preurejanje, sanacija ter novogradnja omrežij javnega prostora mesta (oblikovanje 
drevoredov ob vpadnicah, urejanje trgov, parkov, igrišč in drugih odprtih površin v stanovanjskih 
soseskah, prostorov za srečanja občanov, izvajanje prireditev ipd.).« 

 
Stališče: Pripomba je že upoštevana. 
Obrazložitev: 

Načrtovane ureditve v OPPN Novi trg sledijo zastavljenemu cilju, in sicer gre za nadomestno 
gradnjo, namenjeno drugim centralnim dejavnostim in stanovanjem. Ravno tako načrtovana 
gradnja ureja sedanji degradirani prostor, saj ga sanira in preureja. Menimo, da bo z 
(pre)ureditvijo javnih površin na območju OPPN Novi trg ta prostor končno lahko ustrezno 
zaživel tako z novo urbano ploščadjo na višjeležečem območju Novega trga kot tudi na 
nižjeležečih površinah na Loki. 
 
5.3.7.3 V poglavju 2.1.1 Koncept namenske rabe prostora je v podpoglavju d) Stanovanja 
navedeno: 
»Pri načrtovanju vseh novih stanovanjskih sosesk se zagotovi visoka stopnja opremljenosti z javnimi 
in poljavnimi (skupnimi) odprtimi površinami za igro in prosti čas. 
Obstoječa stanovanjska območja bodo v prihodnje ohranjena, predvideno pa je še zgoščanje 
pozidave in intenziviranje stanovanjske gradnje na posameznih površinah za kompleksno gradnjo 
predvsem na obrobju mesta.« 

 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev: S predmetnim OPPN se ne načrtuje nova stanovanjska soseska, zato je 
navedena pripomba v obravnavanem primeru irelevantna. 
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5.3.7.4 V poglavju 2.1.2.2 Oblikovna podoba naselja je navedeno: 
»S prostorskim načrtovanjem razvoja Novega mesta je treba zagotavljati skladno oblikovno podobo 
naselja, tako da bo pri novogradnjah in prenovah zagotovljeno varovanje kakovostne 
podobe, merila in krajinskega okvira Novega mesta, prenova in sanacija razvrednotenih objektov in 
območij, ohranjanje obstoječih ter ustvarjanje nove kakovostne prepoznavnosti v sožitju z obstoječimi 
kakovostmi prostora. 
Zagotavljati je treba ohranjanje prepoznavnosti Novega mesta kot celote in posameznih grajenih ali pa 
zelenih in drugih odprtih območij, ki se prenavljajo ali na novo načrtujejo. Pri načrtovanju novogradnje 
in prenov se upoštevajo kakovostne tradicionalne prvine arhitekture in pretehtano uvajajo sodobna 
načela arhitekturnega, urbanističnega in krajinskega oblikovanja. Pri tem se upoštevajo načela 
kakovostnega bivalnega okolja, ki se med drugim zagotavlja z ustrezno gostoto zazidave, urejanjem 
odprtih, predvsem javnih površin in s kakovostnim oblikovanjem ter z racionalno rabo prostora in 
ureditvami za racionalno rabo energije in z uveljavljanjem načel trajnostne mobilnosti. 
Jedro mesta se celotno prenovi; pri tem se upoštevajo navodila pristojne službe za varstvo kulturne 
dediščine in zasledujejo cilji celovite prenove, ki mora dopuščati možnosti za razvoj in kakovostno 
bivanje ob upoštevanju sodobnih razvojnih in bivanjskih potreb in tehnično-tehnoloških možnosti. « 

 
Stališče: Pripomba je že upoštevana. 
Obrazložitev:  
Zaradi upoštevanja zgoraj navedenih določil je pripravljavec prostorskega akta lastniku 
zemljišč določil izvedbo arhitekturnega natečaja, prvonagrajena natečajna rešitev pa je 
upoštevana pri pripravi OPPN Novi trg. Cilj priprave prostorskega akta je vsekakor 
zagotovitev kakovostnih rešitev v danem prostoru, ki že več let propada in kliče po ustrezni 
prenovi. Velja še omeniti, da se z novo arhitekturo in ureditvijo degradiranega prostora 
ustvarja nova kakovostna prepoznavnost, ki odraža današnji čas in upošteva sožitje z 
obstoječim prostorom ter ga tako nadgrajuje- 
Pri načrtovanju območja so upoštevane tudi kulturnovarstvene smernice, tako na prostorski 
akt kot tudi na okoljsko poročilo, pa bo pridobljeno še končno kulturnovarstveno mnenje. 
 
5.3.7.5 V poglavju 2.3 Koncept razvoja zelenega sistema je navedeno: 
»Zelene in druge odprte površine ob javnih objektih se urejajo kot javno dostopne, več funkcionalne in 
v smiselnem obsegu reprezentančne odprte površine. Parkovne površine ob industrijskih, poslovnih, 
trgovskih objektih, ki so urejene predvsem z namenom doseganja estetskih učinkov in deloma za 
doseganje prijetnejšega delovnega okolja zaposlenih, se ohranjajo, zagotovi pa se kakovostno 
vzdrževanje.« 

 
Stališče: Pripomba je že upoštevana. 
Obrazložitev:  
Skupne javne površine na območju OPPN Novi trg (velikosti 6,6 ha) obsegajo poleg urbane 
ploščadi še površine na območju Loke in vključujejo zazelenjene površine s potmi pod UE 
NM, območje športnih igrišč in reke Krke, v skupni velikosti okrog 4,55 ha (brez Seidlove 
ceste in ceste Na Loko), kar predstavlja 68,7% delež javnih odprtih površin na celotnem 
območju OPPN Novi trg. Vse te površine so že in bodo tudi v bodoče javno dostopne 
različnim uporabnikom, tudi v smislu večfunkcijske uporabe. 
Glej tudi odgovor pri pripombi 5.3.7.1. 
 
5.3.8 
Odlok v členih, ki obravnavajo UE A1, govori o zazelenjenih površinah. Pojem, ki se pojavlja 
v več točkah odloka, ni uporabljen pravilno in ni skladen s strokovno terminologijo, saj gre za 
zelene površine. 
 
Stališče: Pripomba se smiselno upošteva. 
Obrazložitev:  
V odloku se izraz »zazelenjen« uporablja pri različnih opisih (npr. zazelenjena urbana 
ploščad, tlakovana ali zazelenjena streha, zazelenjene površine,…). Ker lahko pride do 
napačne interpretacije se besedilo popravi na tistih mestih, kjer je to smiselno. 
 



 21 od 22 

5.3.9 
Odlok v prvem odstavku 13. člena navaja, da gre v UE A1 za »gradnjo novega stanovanjsko 
poslovnega objekta vzdolž Seidlove ulice ter ureditev zazelenjene urbane ploščadi – 
razgibanega zunanjega prostora.« Predvidena »zazelenjena urbana ploščad« je zelo slab 
nadomestek zelenih površin na območju nekdanjega mestnega parka, ki je bil urejen na 
območju opuščenega pokopališča. 
Sedanji park je pomembna zelena površina v tem delu mesta in tako v funkcionalnem kot 
morfološkem pogledu smiselno dopolnjuje urbano strukturo tega dela mesta z javnimi objekti 
razmeroma velikega merila in to kljub temu, da funkcionalnost in vzdrževanje sedanjega 
parka nista najboljša. Glede na velike dimenzije predvidenega stanovanjsko-poslovnega 
objekta ter obseg podzemne garaže, ki zavzema večinski del današnjega parka, bo celoten 
park dokončno uničen, na preostanku površin, ki ne bodo zazidane, pa bo urejena ploščad. 
 
Stališče: Pripomba se delno upošteva. 
Obrazložitev:  
V Odlok se doda 6. odstavek 13. člena, in sicer z obvezo investitorja, da pripravi idejno 
zasnovo zasaditve/zazelenitve urbane ploščadi, ki jo potrdi MONM.  
  
5.3.10 
Prikazi vegetacije na vizualizacijah predvidenih ureditev so nepravilni, nestrokovni in 
zavajajoči, saj prikazujejo visoka, celo čez nekaj etaž segajoča drevesa, ki jih tam zaradi 
podzemnih ureditev, ki delno segajo tudi še širše od tlorisov samih objektov, zagotovo ne 
more biti in jih nikoli ne bo. 
 
Stališče: Na pripombo se poda pojasnilo. 
Obrazložitev:  
Vizualizacija je bila del natečajne rešitve, kjer lahko pride tudi do tovrstnih odstopanj, saj gre 
za publikacijske prikaze, medtem ko se natančnejša zasaditev opredeli v sklopu priprave 
projektne dokumentacije in bo med drugim vsebovala tudi predloge za zasaditev dreves. 
 
5.3.11 
Odlok v petem odstavku 13. člena (pod naslovom Urbana ploščad) navaja: »Ohrani se čim 
več (kakovostne) obstoječe vegetacije, predvsem na zahodni oziroma jugozahodni strani — 
zazelenjene površine pred KC JT. Po končani gradnji pa se nadomesti vsa drevesa, ki jih v 
času gradnje ne bo mogoče ohraniti.« To določilo je zelo neobvezno; zahteva kvečjemu 
nadomeščanje odstranjenih dreves, ne navajata se količina oz. število dreves za ohranitev 
oz. nadomestitev in odlok niti malo ne zavezuje k dejanski ohranitvi obstoječih dreves. Glede 
na prakso z gradbišči v Novem mestu, na katerih in ob katerih so po končani gradnji drevesa 
propadla (med zadnjimi je bila to rdečelistna bukev pred staro bolnico), resnici na ljubo ni 
pričakovati, da bi se na tem območju po odprtju gradbene jame sploh ohranilo kakšno drevo. 
Problem je, da tudi po končani gradnji sploh ne bo več ostalo prostora za novo zasaditev, saj 
bo poleg samih objektov na prostoru, bistveno obsežnejšem od same stavbe, zgrajena tudi 
klet, in nad njo ne bo možnosti za zasaditev (večjih) dreves. 
 
Stališče: Pripomba se delno upošteva 
Obrazložitev:  
Obrazložitev podana pri pripombi 5.3.9 
 
5.3.12 
Nakazane ureditve igrišč pred novo stavbo (stanovanjski blok) so neprimerne in moteče za 
dejavnost KC JT, ki pa bi morala biti na tej lokaciji (obkroženi s samimi objekti javnega 
značaja in pomembno mestno prometnico) primarna. Park in ureditve ob KC JT morajo 
podpirati in omogočati širjenje programa KC JT, ki je že danes zelo utesnjen, tudi v odprti 
prostor ob sami stavbi (npr. za letne predstave, sprejeme, delavnice in podobno), kar s tako 
radikalnim zmanjšanjem parka in tolikšnim številom stanovanj v neposredni soseščini ne bo 
več mogoče. Po izvedenih novih ureditvah bo tam očitno ostala le še manjša, manj kvalitetna 
zelena površina v bližini križišča, ki pa je tudi za dejavnost KCJT manj primerna. 
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